

# 草原与草业

CAOYUAN YU CAOYE

季刊(1987年创刊)

第36卷 第3期(总第158期)

2024年9月出版

主 管 内蒙古自治区林业和草原局

主 办 内蒙古自治区林业和草原  
工作总站

内蒙古自治区草原学会

主 编 韩国栋

编辑出版 《草原与草业》编辑部

地址:呼和浩特市赛罕区昭乌  
达南路内蒙古自治区林  
业和草原工作总站

邮编:010020

电话/传真:0471-3965876

邮箱:cyyeyzz@126.com

印 刷 内蒙古自治区党政机关文印  
中心

国内发行 呼和浩特市邮政局

发行范围 国内外公开发行

国内订阅 全国各地邮局(所)

邮发代号 16-198

国内定价 12.00元/册

国 内 统 一

连续出版物号: CN 15-1367/S

国 际 标 准

连续出版物号: ISSN 2095-5952

期刊基本参数: CN 15-1367/S \* 1987

\* q \* A4 \* 64 \* zh \* P

\* ¥ 12.00 \* 1000 \* 11

\* 2024-9

责任编辑 赵怀青 陈龙俊 李萍

## 目 次

### 综述

- 功能性饲草及其提取物在动物生产中的应用与作用机制概述 .....  
..... 木其尔,李治国,韩国栋,敖长金(1)

- 煤矿排土场植被恢复措施研究进展与展望 .....  
..... 尚志,武进斌,于志成,孙念华,杨文庚,张忠昌(6)

- 现代草业科学与技术对草业发展的影响 ..... 玛里兰·毕克塔依尔 (12)

### 试验研究

- 呼和浩特市优质高蛋白饲草筛选试验 .....  
..... 许嘉逸,殷国梅,单玉梅,等(18)

- 内蒙古天然草原牧草营养成分空间分布 .....  
... 闫志辉,贺俊杰,闫冬,蔡治忠,李非,何子龙,郭晓旭,萨日娜(24)

- 鄂尔多斯遗鸥保护区不同植被类型覆盖下土壤质量综合评价 .....  
..... 曹治明,李龙,王瑞平,宋秀敏,靳玉荣,王丽霞(31)

### 专题研究

- 凉山高寒山区饲用燕麦种植关键技术研究 .....  
..... 柳苗,唐斌,胡铃,乔雪峰,徐丽君(38)

- 嵩明狗尾草种子生产栽培技术规程 .....  
..... 张怀山,代立兰,赵亚兰,王春梅,郭天斗(41)

### 调查研究

- 短花针茅荒漠草原研究热点与周期演变的知识图谱分析 .....  
..... 张军,刘倩,刘海军,刘菊红(44)

- 呼伦贝尔市野生兰科植物资源调查及保护对策研究 .....  
..... 李昕,郭明英,蒋立宏,义如格勒图,鲁海涛,吕琳(51)

### 专论

- 浅谈草原生态建设项目实施方案编制 ..... 梁东亮(58)

【封面图片 提供】

# GRASSLAND AND PRATACULTURE

No. 3, 2024

Sept. 36

Started in 1987( Quarterly )

## Administration Agency

Forestry and Grassland Administrative Bureau of Inner Mongolia Autonomous Region

## Sponsored by

Inner Mongolia Autonomous Region Forestry and Grassland Administrative Station

Inner Mongolia Autonomous Region Society for Grassland Science

## Editor-in-Chief

HAN Guodong

## Edited and published

Editorial Department of Grassland and Prataculture

## Printed

Party and Government Agencies Document Printing Center, Inner Mongolia Autonomous Region

## Distributed

Hohhot Postal Service

## Distributed scope

Domestic and Abroad

## Domestic

All Local Post Office in China  
( Periodical No. 16-198 )

## CONTENTS

- Application and mechanism of functional forage and its extracts in animal production ..... Muqier, LI Zhiguo, HAN Guodong, et al. (1)
- Research progress and prospect of vegetation restoration measures in coal mine dump ..... SHANG Zhi, WU Jinbin, YU Zhicheng, et al. (6)
- Influence of modern grassland industry science and technology on the development of grassland industry ..... Malilan · Biketayier. (12)
- Research on screening test of high-quality and high-protein forage in Hohhot City ..... XU Jiayi, YIN Guomei, SHAN Yumei, et al. (18)
- Spatial distribution of nutrients in forage grassland in Inner Mongolia ..... YAN Zihui, HE Junjie, YAN Dong, et al. (24)
- Comprehensive evaluation of soil quality under different vegetation types in Ordos Relict Gull Reserve ..... CAO Zhiming, LI Long, WANG Ruiping, et al. (31)
- Key technology of forage oat cultivation in alpine mountainous area of Liangshan Mountain ..... LIU Qian , TANG Bin, HU Ling, et al. (38)
- Technical regulations for seed production and cultivation of *Setaria viridis* Songming ..... ZHANG Huashan, DAI Lilan, ZHAO Yalan, et al. (41)
- Knowledge mapping analysis of *Stipa breviflora* desert grassland research hotspots and cycle evolution ..... ZHANG Jun, LIU Qian, LIU Haijun, et al. (44)
- Resource survey and protection countermeasure research of wild *Orchidaceae* of Hulunbuir ..... LI Xin, GUO Mingying, JIANG Lihong, et al. (51)
- Introduction to the grassland ecological construction project implementation program preparation to help grassland high-quality development ..... LIANG Dongliang. (58)